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Vragen van het lid Heerema (VVD) aan de staatssecretaris van Economische 
Zaken over het bericht «Grond natuurclubs moet in de verkoop; Een à twee 
miljard ten onrechte verkregen subsidies» (ingezonden 27 september 2013). 

Vraag 1
Kent u het bericht «Grond natuurclubs moet in de verkoop; Een à twee 
miljard ten onrechte verkregen subsidies»?1 

Vraag 2
Wat vindt u van het bericht dat natuurorganisaties vele duizenden hectares, 
verworven met ten onrechte ontvangen staatssteun, moeten verkopen om 
een miljardenclaim af te wenden? Kan hieruit geconcludeerd worden dat 
gelijkberechtiging de afgelopen jaren niet gefunctioneerd heeft? 

Vraag 3
Hoe duidt u de uitspraak van een Europese rechter die heeft bevestigd dat de 
zogenaamde Terrein Beherende Organisaties (TBO’s) als Natuurmonumenten 
en de twaalf provinciale landschappen jarenlang ten onrechte hebben 
geprofiteerd van subsidie bij de aankoop van gronden? Welke conclusies trekt 
u uit deze uitspraak? 

Vraag 4
Deelt u de conclusie van de Vereniging Gelijkberechtiging Grondbezitters 
(VGG) dat de markt voor natuurbeheer weer in balans wordt gebracht als 20 
procent van het grondbezit wordt verkocht aan private partijen? Zo nee, 
waarom niet? 

Vraag 5
Klopt het dat kasteelheren en andere grondbezitters jarenlang uit de markt 
zijn geprijsd bij de aankoop van bos en heide en dat natuurclubs zijn 
bevoordeeld? Zo ja, kunt u aangeven welke gevolgen de kasteelheren en 
andere grondbezitters hiervan hebben ondervonden? 

1 Telegraaf, 25 september 2013
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Vraag 6
Kunt u aangeven welke gevolgen de uitspraak van de Europese rechter heeft 
en het schikkingsvoorstel van VVG voor de afspraken die zijn gemaakt in het 
Natuurpact over het grond-voor-grond principe waar is afgesproken dat TBO’s 
meewerken aan de voor de realisatie van het Natuur Netwerk Nederland 
noodzakelijke ruilingen? 

Vraag 7
Klopt het dat de VVG volgende week het schikkingsvoorstel met u en de 
TBO’s bespreekt? Zo ja, kunt u de Kamer voorafgaand aan het algemeen 
overleg over de Ecologische Hoofdstructuur op 1 oktober a.s. informeren over 
de uitkomsten van dit gesprek? 

Vraag 8
Bent u bereid op korte termijn te zorgen dat grondoverdrachten vanuit de 
overheid daadwerkelijk via de beginselen van gelijkberechtiging en marktwer-
king plaatsvinden? Zo ja, kunt u aangeven hoe u dat gaat aanpakken? 

Vraag 9
Bent u bereid deze vragen voor het genoemde algemeen overleg te beant-
woorden? 

Toelichting: 

Deze vragen dienen ter aanvulling op eerdere vragen terzake van het lid Van 
Gerven, ingezonden 27 september 2013 (vraagnummer 2013Z18310)
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